
آرمان ملی- حسین ردکا: بعد از تعطیلی برنامه 90، 
پخش آخرین برنامه فوتبال 120 از شبکه ورزش این بحث را 
مطرح کرد که همکاری فردوسی پور و صدا و سیما رسما پایان 

یافته است. 

   تعطیلی برنامه 90
سی ام مهر ماه سال 97 مسئول روابط عمومی شبکه سه 
سیما اعلام کرد که برنامه نود امشب )دوشنبه( نیز پخش 
نخواهد شد. روابط عمومی شبکه سه سیما در توضیح علت 
پخش نشدن برنامه عادل فردوسی پور چنین مطرح کرده 
است: با عنایت به رفتار غیرحرفه ای تهیه کننده و مجری 
برنامه نود در پی عدم پخش این برنامه به دلیل پخش بازی 
انگلیس - اسپانیا در دوشنبه گذشته و همچنین استمرار 
رفتار خارج از عرف ایشان در مصاحبه خلافِ ابلاغ گروه 
ورزش، برنامه مذکور این هفته پخش نخواهد شد. در همین 
رابطه خبرآنلاین نوشت: اگرچه تعطیل شدن برنامه پربیننده 
و جذاب »نود« اتفاقی ناگوار به ویژه برای فوتبالدوستان 
محسوب می شود، اما مسیری که تلویزیون در این سال ها 
پیموده این ماجرا را قابل پیش بینی کرده است. در تمام 
این سال ها و در مقاطع مختلف بارها زمزمه تعطیلی برنامه 
و حذف عادل فردوسی پور به گوش رسیده، اما با حمایت 
بعضی چهره های بانفوذ سازمان این اتفاق به تاخیر افتاده 
است، این بار گویا ماجرا جدی تر از قبل است. دیر یا زود این 
اتفاق خواهد افتاد و »نود« به خاطر ویژگی های مجری اش به 
محاق خواهد رفت. همان طور که فریدون جیرانی از »هفت« 
کنار گذاشته شد و برنامه اش، همانی شد که صدا و سیما 

می خواست.
 .

   تعطیلی سایت 
پس از گذشت یک سال و نیم از تعطیلی نابهنگام برنامه 90 
و وعده های برخی افراد در ماه های بعدش مبنی بر بازگشت 
این برنامه، اردیبهشت ماه سال 99 وبسایت و کانال تلگرام 
برنامه »90« نیز تعطیل شد تا به طور رسمی و غیرمستقیم 
اعلام شود که بازگشت عادل فردوسی پور به تلویزیون تا اطلاع 

ثانوی ناممکن است. 

   امیدواری؟
29 تیر ماه سال 1400 رئیس فراکسیون ورزش مجلس از 
بازگشت عادل فردوسی پور با برنامه 90 در دولت آینده خبر 

داد. محمد مهدی فروردین رئیس فراکسیون ورزش 
مجلس در گفت وگو با خبرفوری گفت: »قرار شده 

است دوستان در صداوسیما مسأله بازگشت عادل فردوسی پور 
به برنامه نود را بررسی کنند و در دولت آینده شاهد بازگشت 
فردوسی پور به تلویزیون باشیم. علاقه داشتیم همان اول 
کار آقای عادل فردوسی پور به برنامه 90 برگردد اما با تاخیر 

مواجه شد.«

   تغییر در صدا و سیما 
 1400 سال  در  صداوسیما  سازمان  رئیس  تغییر  با 
صحبت هایی در خصوص بازگشت عادل فردوسی پور و برنامه 
90 مطرح شد. مهر ماه سال 1400 ویدئویی از طریق کانال 
باشگاه خبرنگاران از حاشیه سفر استانی پیمان جبلی به استان 
خوزستان منتشر شد که طی آن فردی که خود را از خانواده 
شهدا و طرفداران فوتبال معرفی می کند در گفت وگو با پیمان 
جبلی رئیس جدید صداوسیما از او درخواست می کند که عادل 
فردوسی پور را بازگرداند. رئیس صداوسیما هم در پاسخ به 
درخواست این فرد هوادار فوتبال درباره فردوسی پور می گوید: 

»از نظر ما ایشان منعی ندارد و او می تواند بازگردد.«

   جبلی 1401
پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما بعدازظهر سه شنبه 
سوم خردادماه سال 1401 در دیدار با دانشجویان دانشگاه 
شریف درباره عادل فردوسی پور گفت: موضوع فردوسی پور در 
دوره من نبود اگر در دوره من بود همه تلاشم را می کردم که این 
اتفاق نیفتد. الان میراث دار وضعیتی هستم و همه می خواهند 
درستش کنم. فکر می کنند با یک امضای طلایی جبلی درست 
می شود اما اینگونه نباید دید. بحث دو طرفه است. 
او هم باید بازی تیمی را بپذیرد. قواعد 
دو طرفه را بپذیرد. نمی خواهم پاسخ 
دیپلماتیک و سربسته بدهم. خودم 
با فردوسی پور صحبت کرده ام. 
وی ادامه داد: چقدر می توانیم 

امیدوارم بمانیم؟ باز هم می گویم مسأله دو طرفه است ولی 
وقتی آنتن در اختیار حتی یک هنرمند قرار می گیرد می رود و 

مثلًا پشت سرش را نمی بیند. 

   جبلی 1402
پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما خردادماه سال 1402 
در پاسخ به پرسشی از دانشجویان درباره  بازگشت برخی برنامه 
سازان و چهره ها به تلویزیون، تصریح کرد: بالاخره وقتی این آدم 
در برنامه ای می آمده برای خودش خیلی از مخاطبان را داشته 
است. اسمش می آمده، برنامه با خودش مخاطب می آورده است. 
اسم آن آدم روی شبکه ای می آمد، آن شبکه خودش را بالا 
می کشید. خب حالا به نظام، مردم و اعتقادات خودش لگد زده 
است. لگد زده به نمکدان، نمک را ریخته و نمکدانی را شکسته 
است. آیا از من انتظار دارید برای اینکه من پرمخاطب بشوم بروم 
خواهش و التماس کنم که تو رو خدا بیا؟! حالا ما چشممان 
را می گذاریم روی هم انگار ندیده ایم، اصلا شما )دانشجویان( 
و مردم اجازه می دهید ما این کار را کنیم؟ آیا ما می توانستیم 
برنامه هایی را بدون عز و التماس و بدون پذیرش ذلت در برابر 
افرادی که پشت پا زدند به اعتقادتشان، تاریخشان، فرهنگ و 
مردمشان و نظامی که تا به حال از آن ارتزاق کرده بودند که با آن 
تا به اینجا رسیده بودند، بسازیم؟ پاسخ این است نه می توانیم و 

نه خواهیم توانست که این کار را انجام بدهیم. 

   فوتبال 120
پنجشنبه شب آخرین قسمت فوتبال 120 از شبکه ورزش 
پخش شد. تیتراژ پایانی، درج کردن فوتبال 120، -1۳92 
1402 این بحث را مطرح کرد که عمر برنامه فوتبال 120، به 
پایان رسیده و این آخرین باری بوده که این برنامه پخش شده 
اما روابط عمومی شبکه ورزش سیما اعلام کرد که پخش برنامه 
فوتبال 120 از مرداد ماه سال جاری بار دیگر از سر گرفته 
خواهد شد. به گزارش روابط عمومی شبکه ورزش سیما، با 
پایان یافتن رقابت های فوتبال باشگاهی 
در اروپا، یک فصل دیگر از برنامه فوتبال 
120 که هر هفته پنجشنبه شب ها به روی 
آنتن شبکه ورزش سیما می رفت، به پایان 
رسید. فصل جدید برنامه فوتبال 120 
که به تحلیل و پرداختن به رویدادها و 
حواشی فوتبال جهان اختصاص دارد 
با شروع مجدد لیگ های معتبر فوتبال 
جهان و داغ شدن تب فوتبال در قاره اروپا 

از اواخر مرداد ماه آغاز خواهد شد. 
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دیدگـاه

گفت وگو

آرمان ملی: در حالی که فوتبال عربستان 
پس از جذب رونالدو و بنزما منتظر پاسخ لیونل 
مسی بود، کاپیتان تیم ملی آرژانتین تصمیم 
گرفت به جای اسپانیا و عربستان راهی آمریکا و 

باشگاه اینترمیامی شود. 

تصمیم
لیونل مسی اعلام کرد که نه به الهلال 
عربستان می رود و نه به بارسلونا برمی گردد، 
بلکه مقصد بعدی او آمریکا خواهد بود. سرانجام 
گمانه  زنی ها درباره آینده لیونل مسی به پایان 
رسید و مقصد بعدی او مشخص شد. ستاره 
آرژانتینی در گفت و گویی که در فرانسه با دو 
نشریه کاتالان، اسپورت و موندودپورتیوو داشته 
اعلام کرد که مقصد بعدی او اینتر میامی خواهد 
بود، تیمی که دیوید بکام سهامدار آن است. به این 
ترتیب نه تنها سناریوی بازگشت او به بارسلونا 
منتفی شد بلکه کاپیتان تیم ملی آرژانتین به 
الهلال عربستان هم نخواهد رفت، تیمی که گفته 
می شد حاضر است سالانه ۳00 میلیون یورو به او 

حقوق بدهد. اسپورت و موندودپورتیوو 
به نقل از مسی نوشته اند: من به 
بارسلونا برنمی گردم. بلکه به 
اینتر میامی می روم. شنیده  ام 
که بارسلونا برای برگرداندن 
من مجبور است حقوق سایر 

بازیکنانش را کاهش دهد 
یا اینکه بعضی از 

آنها را بفروشد. 
من نمی خواهم 
اتفاقی  چنین 
رخ دهد و به 
دلیل  همین 
بارسلونا  به 

 . م د نمی گر بر
مسی با اعتراف به 

اینکه قلباً دوست 

داشت که به نوکمپ برگردد و برنامه چنین کاری 
را هم داشت، افزود: انگیزه و اشتیاق فراوانی برای 
برگشتن به بارسلونا داشتم اما از سویی با توجه 
به اتفاقاتی که مرا مجبور به ترک این تیم کرد و 
شیوه جدایی ام از آن، نمی خواستم در شرایطی 
برگردم که دوباره همان وضعیت را تجربه کنم. 
صبر کردم ببینم چه می شود و بر اساس آن درباره 
آینده ام تصمیم بگیرم. می خواستم خودم برای 
آینده ام تصمیم بگیرم و آنچه به صلاح خودم و 
خانواده ام است را انجام دهم. حتی اگر می شنیدم 
که لالیگا با بازگشت من به بارسلونا موافق است 
و راه برای برگشتنم هموار شده، باز هم چیزهای 
زیادی بود که باید انجام می شد. مهم ترین آنها 
این بود که نمی خواستم برگشتن من باعث 
قربانی شدن بازیکنان تیم شود و راستش را 
بخواهید نمی خواستم مسئولیت رخ دادن 
اتفاقاتی را برعهده بگیرم که در آنها هیچ 
قصد و غرض ندارم. من به خاطر خیلی 
چیزها در دوران حضورم در بارسلونا 
که حتی رخ نداده بود متهم شد و از 
این داستان ها کمی خسته شده بودم. 
به همین دلیلی نمی خواستم دوباره 
تمام این اتفاقات را تجربه کنم. مسی 
درباره مقصد بعدی اش هم گفت: 
من به اینتر میامی خواهم 
رفت. تصمیمم را گرفته ام 
و می خواهم به میامی بروم. 
البته هنوز همه چیز صد 
درصد نهایی نشده است 
و یکسری چیزهای جزئی 
مانده است، اما تصمیم من 
و خانواده ام بر این شد که به 

آمریکا برویم. واقعیت این است که من از چند تیم 
اروپایی دیگر هم پیشنهادهایی داشتم اما حتی به 
آنها فکر هم نکردم چون تصمیم داشتم اگر قرار 

بود در اروپا بمانم فقط به بارسلونا برگردم. 

واکنش بارسا 
به گزارش نشریه مارکا، باشگاه بارسلونا با 
بیانیه ای که منتشر کرد نیز موضع خود درباره 
رفتن مسی به اینترمیامی را کاملا مشخص 
کرده است. در این بیانیه آمده است: روز پنجم 
ژوئن خورخه مسی، پدر و مدیربرنامه های لیونل 
مسی، تصمیم بازیکن مبنی بر عقد قرارداد با 
تیم اینترمیامی را به خوان لاپورتا رئیس باشگاه 
بارسلونا منتقل کرد و این در حالی بود که باشگاه 
بارسلونا پیشنهاد بازگشت را به لیونل مسی داده 
بود که خود او هم از آن استقبال کرد. رئیس 
لاپورتا تصمیم اتخاذ شده توسط مسی را درک 
می کند و به آن احترام می گذارد. بارسلونا متوجه 
این موضوع هست که مسی می خواهد در یک 
تورنمنت با فشار کاری کمتر که او را نسبت به 
سال های قبل کمتر زیر ذره بین قرار می دهد، 
کار کند. همچنین خوان لاپورتا و خورخه مسی 
توافق کردند که در کنار یکدیگر برای برگزاری 
یک مراسم تجلیل از بازیکنی که همیشه محبوب 

بارسایی ها بوده و خواهد بود، تلاش کنند. 

نظر ژاوی
نتقال  ا درباره  بارسلونا  سرمربی 
شکست خورده لیونل مسی، هم بازی پیشین 
خود به بارسلونا نیز گفت: باید درک کنید که 
مسی بودن سخت است. او در 2 سال گذشته 
خوشحال نبود و ما درک می کنیم که او دیگر 

نمی خواهد تحت فشار زیادی باشد. ژاوی در 
ادامه گفت: من با او زیاد صحبت کرده ام. او 
شرایط را خیلی خوب شرح داد. او زندگی آرام تر 
و خانوادگی تری را می خواست. این تصمیم 
شخصی مسی بود و شما باید به آن احترام 

بگذارید، چراکه او بهترین بازیکن تاریخ است. 

دستمزد 
اینتر میامی با جذب مسی در فضای مجازی 
جهش فوق العاده ای در 24 ساعت داشت. صفحه 
توئیتر باشگاه اینتر میامی قبل از جذب مسی 176 
هزار دنبال کننده داشت ولی با اعلام جذب این 
بازیکن تعداد دنبال کننده هایش به ۳88 هزار 
نفر رسید. صفحه اینستاگرام باشگاه آمریکایی 
از یک میلیون فالوور به 6 میلیون نفر رسید. 
صفحه فیس بوک اینتر میامی از ۳27 هزار دنبال 
کننده به یک میلیون نفر افزایش یافت. دستمزد 
مسی با اینترمیامی به طور رسمی اعلام نشده اما 
گزارش های مطبوعاتی تایید کردند که او مبلغ 
هنگفتی را دریافت خواهد کرد که بیش ترین 
رقم در تاریخ لیگ آمریکاست. طبق گزارش های 
مطبوعاتی، دستمزد لیونل مسی در تیم جدیدش 
حدود 50 میلیون دلار در هر فصل تخمین زده 
می شود، علاوه بر مواردی که مجموع درآمد او 
در هر فصل از 100 میلیون دلار )حدود 5 هزار 
میلیارد تومان( فراتر می رود. روزنامه اتلتیک 
انگلیس تایید کرد که مسی درصدی از سود اپل 
و آدیداس را به همراه گزینه مالکیت درصدی از 
سهام باشگاه را در پایان قرارداد خود دریافت 
خواهد کرد. مدت قرارداد مسی با اینترمیامی 
به مدت سه سال است زیرا قرارداد این بازیکن 
آرژانتینی با تیم جدیدش در ژوئن 2026 به پایان 
می رسد و از اول جولای 202۳ آغاز می شود. با 
این حال، طبق گزارش روزنامه TYC، بندی در 
قرارداد لیونل مسی وجود دارد که به او اجازه 
می دهد پس از پایان فصل دوم به صورت رایگان، 

بدون هزینه و بدون قید و شرط جدا شود. 

نه »لئو« به اسپانیا و عربستان 

»مسی« در میامی! 

  کوتاه 
تسنیم: شاگردان مریم آزمون در رده بندی جدید فیفا 
6 پله صعود کردند. فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا(  جمعه 
9 ژوئن، 19 خرداد، به طور رسمی جدیدترین رده بندی 
تیم های ملی فوتبال زنان جهان را اعلام کرد که بر این اساس 
تیم ملی زنان ایران با کسب 1409. 89 امتیاز و با صعودی 6 
پله ای در رده شصت ویکم جهان قرار گرفت. شاگردان مریم 
آزمون در این رده بندی بالاتر از تیم هایی همچون یونان، 
ترکیه و اروگوئه قرار دارند. در قاره کهن تیم های استرالیا، 
ژاپن، چین، کره جنوبی و ویتنام به ترتیب در رده های اول 
تا پنجم این رده  بندی هستند و تیم ملی زنان کشورمان در 
قاره آسیا صاحب جایگاه دوازدهم است. در رده بندی کلی 
هم تیم های آمریکا، آلمان، سوئد، انگلیس، فرانسه، اسپانیا، 
کانادا، برزیل، هلند و استرالیا به ترتیب در رده های اول تا 

دهم ایستاده اند. 

بیــن المــلل 
 کیلیان امباپه که تابستان گذشته به توافق شخصی با رئال 
مادرید دست پیدا کرده بود و در آستانه پیوستن به جمع 
کهکشانی ها بود، در نهایت با چرخشی 180 درجه ای از 
پیوستن به پرافتخارترین باشگاه اروپا منصرف شد و قراردادش 
را با باشگاه پاری سن ژرمن تا سال 2025 تمدید کرد. حالا 
خبر می رسد که مدیران باشگاه رئال مادرید بار دیگر به فکر 
جذب این ستاره فرانسوی افتاده اند که تنها یک فصل دیگر 
با PSG قرارداد دارد. شبکه رادیویی »کادنا کوپه« اسپانیا در 
این خصوص گزارش داد؛ باشگاه رئال مادرید به طور جدی 
در حال بررسی این موضوع است که آیا ارزش دارد که در این 
تابستان هری کین را از تاتنهام جذب کند یا اینکه تا تابستان 
2024 منتظر کیلیان امباپه باشد. فلورنتینو پرس رئیس باشگاه 
رئال مادرید، این ستاره فرانسوی را به عنوان گزینه ای مناسب 
برای مهاجم نوک برای جایگزینی کریم بنزما می بیند. پرس 
می خواهد مثلث وینیسیوس، امباپه و رودریگو را در خط حمله 
رئال داشته باشد. رسانه اسپانیایی »رلوو« هم ضمن تأیید این 
خبر مدعی شد؛ باشگاه رئال مادرید در نظر دارد تا تابستان 
2024 منتظر امباپه بماند. فلورنتینو پرس، کیلیان را بیشتر 
از همیشه می خواهد. طبق این گزارش؛ کیلیان سیگنال هایی 
ارسال می کند که به رئیس رئال مادرید امیدهایی برای جذب 
او می دهد، چون باشگاه معتقد است که این بال فرانسوی 

قراردادش را با پاری سن ژرمن تمدید نخواهد کرد. 

   تیم جدید
ریکاردو ساپینتو، سرمربی فصل گذشته تیم 
استقلال تهران پس از جدایی از جمع آبی پوشان 
پایتخت به عنوان سرمربی جدید تیم آپوئل نیکوزیا 
قبرس معرفی شد. آپوئل در لیگ قبرس، دوم شد و به 

دور مقدماتی لیگ کنفرانس رسید. 

 عذرخواهی 
دروازه بان تیم فوتبال استقلال از هواداران این تیم 
عذرخواهی کرد. بعد از گذشت چند روز از فینال حذفی، 
حسینی با انتشار متنی در صفحه شخص اش سکوتش را 

شکست و از هواداران استقلال عذرخواهی کرد. 

             تسلیت 
چند روز قبل خواهر امیر قلعه نویی درگذشت. 
دیروز مراسم ترحیم مرحومه در شرایطی برگزار شد 
که علی دایی، اسطوره فوتبال ایران و سرمربی سابق 
تیم ملی، با حضور در این مجلس به امیر قلعه نویی 

تسلیت گفت. 

ت
شــ

س نو
عک

والیبال ایران بازی برده را باخت!  
ایسنا: دیدار تیم های ایران و لهستان در 
چارچوب لیگ ملت های 202۳ با شکست 
ایران به پایان رسید. تیم ملی والیبال ایران در 
دومین دیدار خود از هفته اول لیگ ملت های 
والیبال 202۳ از ساعت 12: ۳0 روز پنجشنبه 
به مصاف لهستان رفت و ست های اول و 
دوم این دیدار را با نتیجه مشابه 25 بر 2۳ 
برنده شد و در ست سوم با نتیجه 25 بر 21 
شکست خورد. ست چهارم نیز با نتیجه 25 
بر 15 سود لهستان خاتمه یافت تا کار به ست 
پنجم کشیده شود. در این ست با وجود رقابت 
نزدیک دو تیم این لهستان بود که با نتیجه 15 

بر 1۳ به برتری رسید. 

خارج ازمستطیل سبز

زیدان پیشنهاد PSG را رد کرد 
به گزارش لوپاریزین، پاری سن ژرمن با 
هدایت گالتیه در فصلی که گذشت نتوانست 
انتظارها را برآورده کند. جدایی گالتیه از تیم 
تاحدود زیادی قطعی شده است و سران 
پاری سن ژرمن علاقه ای برای ادامه همکاری 

با این مربی ندارند. 
از زین الدین زیدان به عنوان گزینه جدی 
برای جایگزینی گالتیه یاد می شد اما این 
سرمربی باتجربه این بار هم به پیشنهاد 
پاریسی ها پاسخ منفی داد و اعلام کرد 
علاقه ای برای مربیگری در این تیم ندارد. 
زیدان بعد از جدایی از رئال مادرید هدایت 
هیچ تیمی را بر عهده نگرفته است. این 
درحالی است که او پیشنهادهای خوبی هم 
از تیم های بزرگ از جمله منچستریونایتد، 

پاری سن ژرمن و یوونتوس داشته است. 

خبـــــر

دلایل ناکامی استقلال 

ناکامی این فصل استقلال دلایل مختلفی داشت که 
نخستین علت آن به خاطر مشکلات مدیریتی بود. با اینکه 
سال قبل مصطفی آجورلو مدیریت تیم قهرمان لیگ برتر 
را بر عهده داشت، برای آغاز مسابقات سال جدید نیز تیم 
خوبی را جمع کرده بود که ابتدای فصل از مدیرعاملی کنار 
رفت و علی فتح ا... زاده جایگزین او شد. آجورلو چند اشتباه 
بزرگ در عرصه مدیریتی و اقتصادی داشت که یکی از آنها 
قراردادهای سنگینی بود که بسته بود و باعث شد باز هم 
بدهی های جدیدی به باشگاه استقلال اضافه شود. بدهی های 
سرسام   آور و حواشی که فتح ا... زاده هم داشت، گریبانش را 
گرفت. مشکلاتی که پیرامون مدیریت باشگاه رقم خورد از 
لحاظ روانی به استقلال ضربه زد. یکی از کار های قابل تحسین 
آجورلو اعتماد به پیشکسوتان استقلال و دادن پست و مقام 
به آنها بود. ولی به همان اندازه که آرش برهانی در آکادمی پایه 
پست گرفت، به همان میزان دچار اشتباه شد. مورد دیگر هم 
مربیگری خسرو حیدری در تیم فوتبال استقلال بود. قطعاً 
حیدری در دوران بازیگری اش خیلی برای استقلال زحمت 
کشیده، اما بدون کوچک ترین تجربه و رزومه ای در مربیگری، 
به عنوان دستیار ایرانی ساپینتو برگزیده شد. سرمربی پرتغالی 
شناختی از بازیکنان و فوتبال ایران نداشت و یک مربی 
باتجربه تر که در لیگ برتر یا دسته های پایین تر کارکرده بود 
باید به کادر فنی اضافه می شد. مربیان خارجی شاید بتوانند به 
لحاظ فنی تیم شان را به خوبی هدایت کنند، اما در بحران ها، 
نیازمند مربی کاربلد و باسابقه بومی است تا از ورود حواشی 
جلوگیری کند که این نقش را در پرسپولیس کریم باقری بازی 
می کند. بعد از حضور ساپینتو که فلسفه تاکتیکی اش ارائه 
فوتبال مالکانه است، امیدوارم بودیم استقلال، فوتبالی متفاوت 
از فرهاد مجیدی که نتیجه گرا بازی می کرد، ارائه دهد و جذاب 
و زیبا بازی کند. البته، چون برای نخستین فصل در فوتبال 
ایران حضور داشت باید به فضای جدید شناخت پیدا می کرد 
و به همین دلیل خیلی زمان برُد تا این شناخت کامل شود. 
استقلال تنها تیمی در لیگ بود که از لحاظ تنوع تاکتیکی هم 
از جناحین و هم از عمق رونده بود. تیم هایی که سعی داشتند 
گل نخورند برای مهار بازیکنان میانی و جناحین استقلال 
مشکلات زیادی داشتند. استقلال 10 هفته تمامی بازی های 
خودش را با پیروزی پشت سر گذاشت و با ارائه یک فوتبال زیبا و 
مالکانه در نیم فصل دوم همه را امیدوار کرد که مجدداً در لیگ 
برتر قهرمان خواهد شد. ولی پس از باخت در دربی به دلایل 
مختلف فنی و غیرفنی دچار حاشیه شد. با اینکه موارد زیادی 
در ناکامی این فصل استقلال تاثیرگذار بود ولی رفتار و اخلاق 
ساپینتو یکی از اضلاع  اصلی ناکامی استقلال بود. مربیان بزرگ 
فارغ از بحث تاکتیکی باید در سیستم مدیریتی خوب عمل 
کنند تا نتیجه لازم و دلخواه شان را به دست بیاورند. ساپینتو 
مربی هیجانی بود که نمی توانست رفتار هیجانی خودش 
را به خوبی کنترل کند. در دنیا مربیان بزرگی هستند که 
آگاهانه دست به رفتارها هیجانی می زنند تا در مواقع ضروری، 
بازیکنان شان، اعضای تیم رقیب و داور را تحت تاثیر قرار دهند 
که در نهایت این رفتارها برای تیم شان مثمرثمر واقع می شود. 
ولی ساپینتو زمانی که شرایط ایده آل بود تیمش را وارد بحران 
می کرد. نمونه بارز رفتاری که ساپینتو تیمش را وارد حاشیه 
کرد مربوط به آخرین بازی این فصل فوتبال ایران بود. با اینکه 
استقلال این فصل تیم شایسته ای در لیگ برتر و جام حذفی 

داشت ولی در رسیدن به اهدافش ناکام بود. 

غلامحسین پیروانی سرمربی سابق تیم ملی 
امید کشورمان در خصوص وضعیت این تیم 

صحبت کرد. 
   به نظر شما تیم ملی فوتبال امید 
می تواند با هدایت رضا عنایتی جواز 
صعود به المپیک پاریس را به دست 

آورد؟
حالا که فرصت سرمربیگری به رضا عنایتی 
داده شده وظیفه همه ماست که از او حمایت 
کنیم. البته کار بسیار سختی دارد و خودش 
هم می داند چقدر باید زحمت بکشد. تیم هایی 
چون ژاپن، کره جنوبی، عربستان، عراق، 
امارات و استرالیا در رده امید بهتر از تیم ما کار 
کرده اند و کار آماده سازی را زودتر راه انداختند. 
با این حال امیدوارم همه سرمربیان تیم هایی 
که بازیکن دعوت شده دارند از عنایتی حمایت 
کنند تا او بتواند بهتر تیمش را ساخته و 
پرداخته کند و همه بازیکنانش را آماده داشته 
باشد. اگر واقعیت را بپذیریم که دیرتر از رقبای 
اصلی شروع کردیم و آنها از لحاظ امکانات و 
تمرینات عملکرد بهتری داشتند، دید بازتری 
خواهیم داشت و با برنامه تر پیش می رویم تا 
فاصله را جبران کنیم و در شرایطی عالی تر 
بازی کنیم. بعد از بازی های المپیک 1976 
مونترال همیشه این جوری بودیم و هرگز 
درس نگرفتیم. می دانیم چه می خواهیم و چه 
باید بکنیم تا ضعف مان برطرف شود، اما باز هم 
در اجرای برنامه های کاربردی دچار مشکل 
می شویم. می گوید »سعدیا هر چه سخندان 
و مصالح گویی به عمل کار برآید به سخندانی 
نیست« باید به داشته های خود دل ببندیم 
و هرگز توان و قدرت مان را نادیده نگیریم. 
بازی های دوستانه باعث می شود تا تیم تدارک 
بهتری داشته باشد و با شرایط آماده تری راهی 

مسابقات شود. 
   آیا بازیکنان فعلی می توانند مسافر 

المپیک پاریس شوند؟
 نسل فعلی تیم امید را بسیار دارای بخت و 
اقبال می بینم چون بیشتر بازیکنان این تیم در 
لیگ برتر بازی کردند و چنین موضوعی حُسن 
است. در ادوار گذشته این موضوع کمتر بود و 
باید به این بازیکنان دلگرمی داد. آنها باید خود 
را باور کنند و با تکنیک فردی و تیمی مقابل 
حریفان نتیجه بگیرند. کار سخت است ولی 
هرگز جای ناامیدی نیست. رضا عنایتی و دیگر 
اعضای کادرفنی تیم به همراه بازیکنان باید 
حداکثر استفاده را از زمان باقی مانده ببرند تا 
بتوانند بازی های بسیار خوبی انجام دهند و در 

نهایت راهی المپیک شوند. 
مهدی  قرارداد  تمدید  درباره     
رجب زاده با باشگاه فجرسپاسی چه 

نظری دارید؟
 مسئولان استان باید توجه بیشتری به تیم 
فجر کنند، دو سه تا یار خوب هم به تیم اضافه 
شود، وضعیت خوبی برای صعود پیدا می کند. 
این فصل هم که صعود نکرد در خانه استقلال 
ملاثانی باخت و شهرداری آستارا را نبرد، اگر 
در این دو بازی برنده می شد الان صعود کرده 
بود. با اعتماد به تیم و فراهم کردن خواسته های 
مهدی رجب زاده، فجرسپاسی با قهرمانی در 
لیگ دسته یک، فصل آینده در لیگ برتر بازی 

می کند. 

علی لطیفی
کارشناس فوتبال 

پیروانی:
باید از عنایتی
با تعطیلی برنامه فوتبال 120 از شبکه ورزش مطرح شد:  حمایت کنیم 

جــدایی عـادل از سیما؟


